
ÆLDRERÅDET I FREDERIKSSUND KOMMUNE

Referat fra ordinært møde
mandag d. 15. januar 2007 kl. 9.00-11.30 på Nordhøj 4, Skibby

Deltagere: Jørgen Christensen, Ole Klenke, Bent Saysette, Hanne Thureson Graae,
Rigmor Nielsen, John Jensen, Lise Lotte Due, Erik Nielsen, Christian Heiberg.

Referent: Henny Frandsen, Nordhøj

Pkt. 1. Orientering fra kommunen.
Birthe Hansen orienterede, da Bjarne Jensen var til møde i regionen vedrørende sundhedsaftaler.

Mødet i Socialudvalget om Kvalitetsstandarder er udsat til d. 8.2.2007. Derefter er der høring bl.a. i 
Ældrerådet.

Forslag til hvordan organisationen skal være omkring selvejende institutioner. Det gælder 
Aktivitetshuset i Slangerup og Dagaktivitetscentret på Heimdalsvej.
Bjarne Jensen skal have høringssvar senest 23.1.2007.

Der ligger mødekalendere på nettet.

Budgettet foreligger ikke endnu, men der er lagt op til, at alle får udmeldt det i januar måned.

Computere og telefoner har ikke virket helt siden 21.12.2006, så derfor er regnskab og budget
lægning forsinket.

Der er ændrede priser på plejebolig og mad, som er vedtaget på budgettet, 2 retter koster nu kr. 51,- 
biretten ikke kan fravælges. Det siges, at Socialministeriet mener, at det kan kommunerne ikke 
forlange. Ældrerådet undersøger dette.
For nogle her i kommunen er det en meget stor stigning. Det er billigere at spise på centrenes 
cafeterier.

Personalets aftale om pædagogiske måltider er opsagt. Personalet kan spise deres medbragte mad 
sammen med borgerne fremover.

Byrådet har udpeget Tina Tving Stauning og Jesper Thorup til Klagerådet. Ole Klenke er formand.

Ældrerådet ønsker mindste rådighedsbeløbet for den enkelte ældre borger oplyst.
Tina Tving Stauning har udtalt, at ingen ældre vil komme til lide økonomisk nød, der er fastsat en 
ramme for hvor lille beløb en pensionist må have til rådighed.

Ældrerådet har fået OK til plads på Frederikssund kommunes hjemmeside. Formanden kontakter 
Ulla Hjorth. Medlemmerne af Ældrerådet foreslår Link til navn, adresse + mailadresser, og hvad 
man står for. Det ønskes at både dagsorden og referatet lægges på hjemmesiden.

Penge til bladet er godkendt kr. 60.000,-, men der er ikke godkendt beløb til Tema-dag.
Ældrerådet skal sende nyt oplæg.

Ny underleverandør INTERVARER, som ligger i Rødovre, har inviteret medlemmer af Ældrerådet 
til at besigtigelse af virksomheden d. 8.2. 2007. Bliver hentet i bus.



Der var forespørgsel fra Ældrerådet om, hvor lang tid det tager, hvis Ældrerådet rejser en sag? Der 
blev regnet frem til ca. 2 mdr.

Ældrerådet ønsker en observatør i Beboer- & pårørenderådet. Det afklares, hvordan det skal 
organiseres fremover, derefter får Ældrerådet besked.

Det blev besluttet, at møderne i Ældrerådet fremover holdes på Nordhøj 4 -  mødelokale 5 -  en gang 
om måneden - hver 3. mandag.

Der ønskes udsendt telefonliste, adresseliste og mailliste på alle relevante personer i Frederikssund 
kommune.

Dagsorden og referat mailes til dem, der kan mailes til, resten sendes pr. post.

Pkt. 2. Dagsorden og godkendelse af referat fra 4.12.2006.
Referatet godkendt.

Pkt. 3. Orientering fra formand.
Sag om Fritvalgsordning er taget til efterretning.

Besparelsesforslag til 2 centre -  i Frederikssund og Slangerup. Forslag 2 anbefales -  dog med 
beklagelse.

Formanden konstaterede, at ekspeditionstiden er lang, hvis der rejses en sag af Ældrerådet.

Der var ansøgt om midler til bladet fra Distribueringsrådets pulje -  der er kommet afslag, som kan 
ankes.

Kursustilbud: 2 deltagere til henholdsvis Klagerådets arbejde og 3 personer til Ældrekursus i 
Nyborg ønskede at deltage.

Pkt. 4. Information og kontakt til bagland.
Redaktionsudvalget holder et møde for at samle informationer fra alle lokalområder.
Medlemmerne bedes komme med forslag til ”Ældrebladet”
Medlemmerne af Ældrerådet anmodes om at komme med forslag til Ældrekonference, som 
antagelig bliver holdt i september - oktober måned.

Pkt. 5. Økonomi.
Kr. 5000,- koster det at være medlem af, Sammenslutningen af Ældreråd i Danmark 
Resterende beløb fra de gamle råd overføres til det nye samlede Ældreråd.

Pkt. 6. Næste møde og mødested.
Tredje Mandag i måneden ønskes som mødedag fremover:

Næste møde afholdes d. 19. februar 2007 på Nordhøj 4 -  mødelok. 5, i Skibby.
Følgende møder aftalt: 19. marts

16. april (Bent sekretær/ref.)

Pkt. 7. Eventuelt.
Der blev forespurgt om TAXA -  problemer ved meget korte ture.
Der ønskes drøftet vedrørende offentlig trafik, så ældre kan deltage i kulturelle arrangementer -  
gerne en telebusordning. Tages op på et senere møde
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